
ÒPer canviar la hist�ria de Salt hem de posar f i a la

deixadesaÓ

Considera que ÒlÕAjuntament ha de ser un actor social que es pot posar al

mateix pla que les entitats, i no per sobre de ning�Ó

Diu que han creat una candidatura funcional i representativa

ÒLes institucions han de ser un ref lex de la societat. �s necessari per entendre millor les diferents realitats que hi

ha en una poblaci� i per fomentar lÕentesa entre les persones que compar tim un municipi.Ó �s una de les

ref lexions del por taveu de Canviem Salt, Wilder Palacio, qui tornar� a encap�alar la formaci� a les eleccions

municipals del 26 de maig.

Canviem Salt va conc�rrer per primer cop als comicis locals el 2015. Com valora la tasca que han realitzat

aquest mandat?Ens hem encarregat de fer el que toca com a oposici�, que �s proposar i controlar. No ens hem

centrat nom�s en la queixa, sin� en la formulaci� dÕiniciatives. Un dels nostres objectius �s continuar creant

solucions que serveixin per atendre els problemes quotidians.Des del par tit, quins eixos clau treballen?Hem

promogut clarament la par ticipaci� ciutadana, aix� com cl�usules socials i mediambientals. Tamb� veiem

impor tant�ssim que sÕutilitzin els solars buits per a f inalitats socials, ja que ajudaria a recuperar aquests espais.

La f inalitat �s que els terrenys abandonats que hi ha al terme es netegin i sÕaprof itin. Dotar-los dÕun �s generaria

impactes positius per als residents de Salt, per a la imatge de la vila i, a m�s, donarien vida al municipi.I en

lÕ�mbit de lÕhabitatge?Estem a favor de les expropiacions de pisos de bancs que ja faci temps que estan buits,

aix� com aquells immobles que nom�s compor ten insalubritat, inseguretat i incomoditat per als ve�ns. Des de

lÕAjuntament sÕhan realitzat gestions i no sÕha abandonat aquest tema. Tot i que tamb� crec que sÕhauria pogut fer

molt m�s. Sabem que �s dif�cil, per� no sÕha aconseguit atendre lÕemerg�ncia dÕhabitatge social que tenim. El

consistori hauria de ser un lobby de la ciutadania. Ha de fer tots els passos i ha de tenir totes les aliances

possibles per trobar una soluci�.I respecte a les ocupacions?Ocupen perqu� els pisos estan buits. Si

estiguessin habitats no els podrien ocupar. I hem de fer una diferenciaci�. Hi ha ocupacions i ocupacions... No

tots els casos fan mal a la comunitat. Per� s� que hi ha m�f ies o persones que no tenen cap sentiment de

per tinen�a per lÕespai i ho veuen com una bombolla, en la qual fer i desfer. La soluci� �s que als domicilis

desocupats hi visquin fam�lies o persones que ho necessitin. Per aconseguir-ho, lÕAjuntament hauria de poder

gestionar aquests pisos. I, pel que fa a la gent que t� tend�ncia a causar mol�sties als ve�ns, sÕhan de buscar

eines per combatre-ho.Per fer sentir la reclamaci� a favor dÕun habitatge digne, �s habitual veureÕl a les

convocat�ries dels moviments socials.S�, i tant! Nosaltres donem supor t als moviments socials i tinc un gran

sentiment per la PAH. �s cabdal la sensibilitat que t� lÕentitat pel dret a lÕhabitatge per a tothom. Aix� tamb� t� a

veure amb el model dÕAjuntament que voldr�em. Ens agradaria que el consistori fos un actor social m�s dins la

societat. No podem veure lÕAjuntament com un �rbitre o un jutge, sin� que sÕar ticuli amb les entitats locals i es

cre�n sinergies. �s una de les riqueses que tenim a Salt: la quantitat dÕassociacions i de persones que es

mobilitzen. Des del respecte per lÕautonomia de les entitats, el consistori es pot posar al mateix pla i colálaborar.

LÕadministraci� no sÕha de posar per sobre de ning�.Un altre tema en qu� ha estat molt actiu ha estat en la

defensa dels animals.Hem promogut que Salt sigui un poble amic dels animals. SÕhauria dÕactuar de tal manera

que es cuidi el seu benestar, desenvolupar m�s �rees dÕesbarjo per als gossos i zones dÕagility, que es podrien

posar per exemple en solars buits.Per quin Salt advoca en un futur?�s impor tant tenir a lÕagenda pol�tica el

desenvolupament del sector sud, tot i que segurament ser� una realitat a mitj� o llarg termini. SÕhi ha de fer un



bon planejament. Hem dÕaprendre del passat i no tornar a cometre algunes aberracions urban�stiques que tenim

a Salt. SÕha de fer una ciutat amable i un sector sud que convidi a sor tir al carrer. Que generi benestar. Esperem

que tots els factors hi puguin tirar endavant: que hi hagi ind�stria, comer�, bona mobilitat, etc. A par t de generar

feina, que sigui una �rea ben pensada i estructurada. No projecto una vila que reprodueixi els mateixos

problemes urban�stics i de seguretat que ara.En el ple de desembre, va por tar una proposta vinculada a la

seguretat.S�, la idea �s la creaci� dÕuna una app m�bil per a la ciutadania. Permet enviar incid�ncies via text amb

fotos i la geolocalitzaci�, a m�s de trucar a la Policia Local pressionant un bot�. La seguretat �s un tema cabdal

per atendre. Una de les cr�tiques que tenim de lÕequip de govern (ERC i IpS-CUP) �s que no sÕha comunicat

quines accions es fan en aquest �mbit. Si volem canviar la hist�ria de Salt, hem de posar f i a lÕincivisme i la

deixadesa, que s�n lÕarrel de molts problemes.La seguretat, junt amb lÕeducaci�, s�n alguns dels �mbits m�s

debatuts a Salt.SÕha de respectar tota la tasca que fa la comunitat educativa. Ens sumem a les seves propostes.

LÕeducaci� �s un pilar i estem absolutament en contra de la segregaci�. Hem de trobar eines que facilitin que no

es doni. I �s cabdal la tarifaci� social. Hem dÕeliminar la barrera econ�mica i que els serveis estiguin a lÕabast de

tothom. Aix� �s generar opor tunitats.I, amb vista a les eleccions del maig, creu possible aconseguir un segon

regidor?I tant! Hem fet una llista funcional, amb persones que tenen capacitats i habilitats per apor tar un valor

afegit i ajudar a millorar el municipi. Per exemple, a la candidatura hi ha la professora de la UdG Arantza del Valle;

en Hamidou Camara Dansira, que treballa amb joves com a mestre jardiner, o en Francesc Or tega, llicenciat en

geograf ia i sindicalista de CCOO. Tothom podr� apor tar. Una administraci� com lÕAjuntament ha de tenir una

representaci� de les diferents maneres de veure les coses que hi ha al municipi. Aix� trenquem la tend�ncia en

cohabitar i aconseguim el conviure. Entre tots hem de sumar.
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